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یادداشت، اخبار و گزارش هایی از تازه های دانشگاه

رئیس دانشگاه شهیدچمران اهواز:

دانشگاهی که نفس های آخر را می کشد
امروز دانشگاه چمران 
اهـــواز نفس های آخر 
خـــود را در رقابـــــت 
بـــا دانــشـــــگاه های 
هم ســـن و هم تراز خود 
می کشد. غلامحسین 
خواجه ونـــد، رئیـــس 
دانشگاه شهیدچمران 
اهواز در جلسه شورای 
اداری خوزســـتان که 
در تالار شهیدهاشمی 
اســـتانداری خوزستان 
برگزار شـــد با اشاره به 
مشکلات خوزستان و با تاکید بر مشکلات آموزش عالی استان گفت: 
»دانشگاه شهیدچمران در ۶۰ سال گذشته با برنامه کامل و جامع و 
پیش بینی همه جانبه تاسیس شد و تنها دانشگاهی بود که از ابتدا 
طرح توسعه داشت و در زمان خود یک دانشگاه بی رقیب در منطقه 
بود. در حال حاضر این دانشگاه در حال از دست دادن جایگاه خود 
اســـت.« خواجه وند افزود: »دانشگاه شهیدچمران اهواز در هشت 
سال دوران دفاع مقدس، تمام امکانات خود را در خدمت رزمندگان 
دفاع مقدس قرار داد و طرح های توسعه در آن متوقف و تاسیسات 
آن آســـیب دید و تاکنون برخی از این تاسیســـات ترمیم نشـــده و 
همچنان بدون استفاده اند.« رئیس دانشگاه شهیدچمران اهواز با 
انتقاد از عقب ماندگی این دانشگاه ادامه داد: »عقب ماندگی های 
این دانشـــگاه در دوران دفاع مقدس جبران نشـــد و در مقایسه با 
دانشـــگاه هم تراز خود در بودجه ها دیده نشد. اخیرا کارشناسانی 
از سازمان برنامه  و بودجه برای بررسی عقب ماندگی دانشگاه آمدند 
و ادعای دانشـــگاه را تایید کردند اما متاســـفانه همچنان جبران 
عقب ماندگی ها در بودجه هم دیده نشـــده اســـت. از طرف دیگر 
اراضی دانشـــگاه از سوی زمین خواران تهدید می شود.« او با اشاره 
به وضعیت آموزش عالی در اســـتان خوزستان عنوان کرد: »نسبت 
دانشـــجویان دولتی به تمام دانشجویان در استان های اصفهان و 
فارس ۵۱ درصد است، اما متاسفانه در استان خوزستان ۴۳ درصد 
اســـت که این نشان از کاهش پیشـــرفت است و رتبه خوزستان در 
این زمینه ۲۸ اســـت. همچنین رتبه خوزستان در نسبت استاد به 
دانشجو ۲۲ در کشور است. تعداد دانشجویان در موسسات عالی 
در مقطع کارشناسی ارشـــد در استان اصفهان ۴۷ هزار، در استان 
فارس ۳۰ هزار و در استان خوزستان ۲۴ هزار نفر است. همچنین 
تعداد دانشجویان موسسات آموزش عالی در مقطع دکتری عمومی 
در اســـتان اصفهان پنج هزار، در استان فارس پنج هزار و ۵۰۰ و در 
استان خوزستان سه هزار نفر است و در مقطع دکتری تخصصی در 
اصفهان هشـــت هزار دانشجو، در فارس چهارهزار اما در خوزستان 

دوهزار و ۸۰۰ دانشجو وجود دارد.« 

 آموزش عالی

 »ACM« در هجدهمین دوره مسابقات برنامه نویسی 
صورت گرفت

 برتری قاطع تیم های 

دانشگاه صنعتی شریف 
مسابقه  برنامه نویسی دانشـــجویی »acm« در سال ۱۹۷۷ توسط 
انجمن معتبر »acm« با هدف ارتقای توانایی برنامه نویسی گروهی 
بین دانشـــجویان بنا نهاده شد. این مســـابقه هرساله به صورت 
منطقه ای در نقاط مختلف جهان برگزار می شود. در همین راستا، 
امسال در هجدهمین دوره مسابقات برنامه نویسی »acm« با برتری 
قاطع تیم های دانشگاه صنعتی شریف پایان یافت. برگزاری سالانه 
مسابقه »acm« نقش مهمی در ارتقای توان نخبگان برنامه نویس 
کشور و ایجاد شـــور و هیجان مثبت در آنان داشته است. تقویت 
مهارت حل مساله، طراحی و پیاده سازی در برنامه در زمان محدود، 
تقویت مهارت های گروهی و انجام کار تیمی از اهدافی است که 

در این مسابقه دنبال می شود.
 در هجدهمین دوره مســـابقات »acm«، ۸۲ تیم ســـه نفره از ۴۷ 
دانشـــگاه کشـــور به رقابت پرداختنـــد که در نهایـــت چهار تیم 
mruxim از دانشـــگاه  CrockPot، Mabva، KMJ Fans و 
صنعتی شریف، رتبه های اول تا چهارم را به خود اختصاص دادند. 
همچنین، تیم »NesheTeam« از دانشگاه تهران مقام پنجم این 
دوره از مسابقات را به دســـت آورد. تیم »CrockPot« از دانشگاه 
صنعتی شـــریف برای دومین بار به مســـابقه  جهانی »acm« که 
اردیبهشت سال ۹۶ در کشـــور آمریکا برگزار خواهد شد، راه پیدا 
کرد و تیم »NesheTeam« از دانشگاه تهران دومین نماینده  ایران 
در مسابقه  جهانی )در صورت تخصیص دو سهمیه به سایت تهران( 
خواهد بود. تیم »Dog Nine« از دانشگاه شهیدبهشتی که در این 
مسابقه به رتبه  هفتم دست پیدا کرد، قبلا از سایت لاهور پاکستان 

سهمیه  حضور در مسابقه  جهانی را دریافت کرده بود. 

رئیس دانشگاه علم و صنعت در گفت وگو با »فرهیختگان«: جشنواره

بودجهامسالدانشگاههاکفافنمیدهد
چند روزی است که بحث افزایش 
یـا کاهـش بودجـه دانشـگاه های 
کشـور در رسـانه ها خبرساز شده 
است. مسئولان وزارت علوم هرکدام به نوبه خود تاکید 
می کننـد کـه این بودجه ها نه تنها کاهش نداشـته بلکه 
افزایـش نیـز داشـته اسـت. چیزی که برخـی نمایندگان 
مجلس آن را به نقد و چالش کشیده اند. روز گذشته هم 
وزیر علوم از افزایش 13/5 درصدی بودجه دانشـگاه ها 
خبر داده است. درباره سخنان وزیر علوم با محمدعلی 
برخورداری، رئیس دانشـگاه علم و صنعت گفت وگویی 

انجـام داده ایـم که می خوانید. 
 رئیس دانشـگاه علم و صنعت در واکنش به این گفته 
وزیـر علـوم کـه در لایحـه بودجه سـال ۹۶ بودجه هیچ 
دانشـگاهی کـم نشـده بلکـه ۱۳/۵ درصـد افزایـش 
داشـته اسـت به »فرهیختگان« می گوید: »این سـخن 
وزیر علوم درست است اما این افزایش ۱۳/۵ درصدی 
در کل کشـور اسـت و در دانشـگاه بزرگـی مثـل علـم 
و صنعـت ایـن افزایـش زیـر ۱۰ درصـد بـوده اسـت و 
ایـن در هزینه هـای بـالای دانشـگاه مـا ازجمله حقوق 
کارکنـان و اعضـای هیات علمـی تاثیـر چشـمگیری 
نخواهـد داشـت.« او در ادامـه می گویـد: »مهـم ایـن 
اسـت در سـالی که الان در آن قرار داریم روند مطلوبی 
داشـته باشـیم، سـال آینده بـاز هزینه ها بالا مـی رود و 
ایـن افزایـش مختصـر بودجـه تاثیـر بسـزایی نخواهـد 
داشـت.« برخـورداری با اشـاره به عـدم دریافت بودجه 
سـال گذشـته ایـن دانشـگاه می گوید: »مـا هنوز کلی 
بدهـی داریـم و حتـی سـال گذشـته هـم ۱۰ درصـد 
افزایـش بودجـه مـا را پرداخـت نکرده انـد و امسـال هم 

معلوم نیست که تا پایان سال بودجه مصوب را بدهند 
یـا نـه، بـه فـرض کـه کل آن مبلـغ هـم اختصـاص داده 
شـود، بازهـم کفـاف هزینه هـای جـاری دانشـگاه را 
نخواهـد داد.« رئیـس دانشـگاه علم و صنعـت در ادامه 
دربـاره عـدم اختصاص بودجه کافی به دانشـگاه های 
کشـور می گوید: »نقدینگی و درآمد دولت بالا نیسـت 
و سـهم کمی از این درآمد ها به دانشـگاه ها می رسـد، 
در کنـار این مشـکل مسـئولان مربوطـه اولویت بالایی 

بـرای دانشـگاه ها قائل نیسـتند.« 
 او اضافـه می کنـد: »همـه اعتقـاد دارنـد کـه توسـعه 
و پیشـرفت در هـر کشـوری بـا همـکاری دانشـگاه ها 
صـورت می گیـرد. بنابرایـن بایـد اعتبارات بیشـتری به 
مراکـز آمـوزش عالـی اختصاص داده شـود. متاسـفانه 
در کشـور مـا اعتبـارات دانشـگاه  ها بـه اندازه ای اسـت 
کـه هزینه هـای جـاری را هم به خوبی تامین نمی کند، 
بنابرایـن بـرای کارهـای اصلی دانشـگاه یعنی توسـعه 

آمـوزش و پژوهـش بودجـه کافـی باقـی نمی مانـد. « 

 گفت وگوی خبری

نامه نگاری ها بر سر کاهش بودجه برخی دانشگاه ها همچنان ادامه دارد

تنزلیاارتقایبودجه
یـک هفتـه پیـش بـود کـــه 
عضـو  سلیـــمی،  علیرضـا 
کمیسـیون آمـوزش مجلـس 
از نامـه ای بـه امضـای ۱۴۶ 
نفـر از نماینـدگان مجلس به 
رئیس جمهوری خبـر داد که 
طـی ایـن نامـه نماینـدگان 
مجلـس از کاهـش بودجـه 
حـدود ۱۴ دانشـگاه بـه محمـد فرهـادی 
گلایـه کردنـد. سـلیمی دربـاره متـن ایـن 
نامـه بـه »مهـر« گفته بـود: »فرهـادی وزیر 
علـوم، تحقیقـات و فنـاوری در نامـه ای 
رسـمی بـه محمدباقـر نوبخـت، رئیـس 
سـازمان برنامـه و بودجـه بـدون اینکـه 
دلیـل مشـخصی را اعـلام کنـد، بودجـه 
برخـی دانشـگاه ها را در لایحـه بودجـه 
سـال ۹۶ کاهـش داده اسـت.« در ادامـه 
ایـن نامه نگاری هـا محمدمهـدی زاهدی 
در گفت وگـو بـا »خانه ملت« درباره بودجه 
دانشـگاه ها در سـال ۹۶ واکنـش نشـان داد و گفـت: 
»بودجـه سـال آینده حـدود ۱۳/۸ درصد در بحث امور 
جـاری دانشـگاه های دولتـی و سـه درصـد در عمرانی 
رشـد داشـته؛ البتـه نیـاز اسـت بیشـتر از ایـن عـدد در 
قانون بودجه می آمد لذا انتظار می رود هم کمیسیون 
تلفیق و هم دولت کمک کنند تا بتوان منابع درآمدی 

جدیـدی در نظـر گرفـت.« 

 دانشگاه بی دانشجو بودجه لازم ندارد
زاهـدی آنچـه نماینـدگان آن را کاهـش بودجـه برخـی 
دانشـگاه هـا قلمـداد کرده انـد، این گونه توضیـح داد: 
»برخـی واحدهـای دانشـگاهی وجـود داشـته کـه در 
سـال ۹۵ پذیـرش دانشـجو نداشـتند امـا در قانـون 
بودجـه سـال ۹۵ بـرای آنهـا ردیـف اختصـاص داده 
شـده بـود لذا دیوان محاسـبات کشـور بـه وزارت علوم 
انتقـاد کـرده چگونـه در جایـی کـه دانشـجو نداشـته 
می خواهید پول بپردازید و این مناقشه ای بین دیوان 
محاسـبات و وزارت علـوم بـوده اسـت.« زاهـدی در این 
گفت وگـو از نامـه ای کـه وزیر به رئیس مجلس شـورای 
اسـلامی نوشـته اسـت، خبـر داد و بـه ایـن ترتیب گویا 
نامه نگاری هـای اهـل مجلـس و وزارتخانـه همچنـان 
ادامـه دارد. زاهـدی دربـاره ایـن نامه می گویـد: »اخیرا 
وزیـر علـوم نامـه ای بـه رئیـس مجلـس نوشـته که علی 

لاریجانـی نیـز آن را بـه کمیسـیون آموزش ارجـاع داده 
اسـت مبنی بـر اینکـه از نظـر وزارت علـوم اختصـاص 
ردیف بودجه به این دانشـگاه ها که ردیف بودجه شـان 
در لایحـه بودجـه صفـر شـده، بلامانـع اسـت. او در 
مـورد دانشـگاه هایی کـه در لایحـه بودجـه سـال ۹۶ 
تنـزل عنـوان داشـته  در ایـن نامـه این گونـه توضیـح 
داده کـه مصوبـات شـورای گسـترش ملاک اسـت لذا 
اگـر دانشـگاهی مصوبـه شـورای گسـترش را داشـته 
باشـد هیـچ گاه وزارت علـوم اجـازه تنزل عنـوان آن را به 

دانشـکده یـا مجتمع آموزشـی نـدارد.« 

 13/5 درصد رشد بودجه داشته ایم 
زاهـدی توضیـح خـود را بـا اشـاره بـه ایـن موضـوع 
بـه اتمـام می رسـاند کـه اگـر دانشـکده بخواهـد بـه 
دانشـگاه تبدیـل شـود بـه مصوبـه شـورای گسـترش 
نیـاز دارد؛ لـذا احتمـال دارد تنـزل عنـوان برخـی 
دانشـگاه ها بـه ایـن دلیـل بـوده کـه مصوبـه شـورای 
گسـترش آمـوزش عالـی را نداشـتند؛ بـا وجـود ایـن 
کمیسـیون آمـوزش و تحقیقـات مجلـس همـه ایـن 
موضوعـات را بررسـی خواهـد کـرد.« بـه مـوازات 
انتشـار ایـن اخبـار وزیـر علوم در واکنشـی مسـتقیم 
بـه موضـوع کم شـدن بودجـه دانشـگاه های کشـور 
بـه »مهـر« گفـت: »در لایحـه بودجه سـال ۹۶ بودجه 
هیـچ دانشـگاهی کـم نشـده بلکـه ۱۳/۵ درصـد 
بودجـه دانشـگاه ها در لایحـه افزایش داشـته و حتی 
دانشـگاه های کوچک و جدیدالتاسـیس نیز بعضا تا 
۴۰ درصـد افزایـش بودجه داشـتند. سـازمان برنامه 
و بودجـه مطابـق مصوبات شـورای گسـترش آموزش 
عالـی عنوان هـا را در بودجـه گذاشـته اسـت مـا بـه 
سـازمان برنامـه و بودجـه نامه نوشـتیم و گفتیم آنچه 

قبـلا بـوده مـا نیـز نظـری نداریم.« 

در شورای تحول علوم انسانی تصویب شد

کلیاتبرنامهدرسیکارشناسیارشد
رشتهاقتصادشهری

درجلسه تودیع و معارفه محمدرضا پورعابدی در جهاد دانشگاهی عنوان شد

اهمیتکسبثروتازطریقعلم

در جلسـه ۱۲۸ شـورای تخصصـی تحـول و ارتقـای 
علـوم انسـانی شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی کـه 
بـه ریاسـت غلامعلـی حدادعـادل برگزار شـد بررسـی 
سـرفصل ها و برنامـه درسـی رشـته »اقتصـاد شـهری« 
در مقطع کارشناسی ارشـد در دسـتور کار قرار گرفت. 
در ابتـدای ایـن جلسـه، ضمـن ارائـه تعریفی از رشـته 
اقتصـاد شـهری، برخـی از موضوعـات مـورد بحـث 
در ایـن رشـته درسـی ماننـد توسـعه پایـدار شـهری، 
ارتباطـات انسـانی در شـهر، آمایـش سـرزمینی، حـم
ل ونقل،حــاشیــه نشینی،محیط زیست، گردشگری 
و... نیـز بـه طـور مختصـر تشـریح و تبییـن شـدند. 
 در بخـش دیگـری از سـرفصل و برنامـه درسـی رشـته 

»اقتصـاد شـهری« بـا اشـاره بـه بین رشـته ای بـودن و 
کاربردی بودن این رشته درسی، رفع مشکلات کشور 
در حـوزه اسـکان شـهری به عنـوان یکـی از مهم ترین 
مشـکلات کشـور و از اهداف راه اندازی این رشـته یاد 
شـد. در ادامـه ایـن سـرفصل ها با تشـریح ارتباط این 
رشـته درسـی بـا رشـته های برنامه ریـزی و مدیریـت 
شـهری، شهرسـازی و... توجه به تحولات ایجاد شـده 
در مفهـوم »شـهر« در چنـد دهـه اخیـر، بهره گیـری 
از تجربیـات سـایر کشـورها در ایـن زمینـه بـا لحـاظ 
کردن مقتضیات بومی کشـورمان و سابقه شهرسازی 
 در تمـدن اسـلامی ـ ایرانـی نیـز مـورد تاکیـد قـرار 

گرفته است. 

 مراســـم تودیع و معارفه رئیس سازمان تجاری سازی 
و اشـــتغال دانش آموختـــگان جهاد دانشـــگاهی 
برگـــزار شـــد و در این جلســـه رئیس ســـابق این 
ســـازمان توضیحاتـــی درباره تجاری ســـازی علم و 
کارآفرینـــی بیان کـــرد. در این مراســـم محمدرضا 
پورعابدی، رئیس پیشـــین ســـازمان تجاری سازی 
و اشـــتغال دانش آموختگان جهاد دانشـــگاهی با 
بیـــان اینکه در گذشـــته بحث علم بهتر اســـت یا 
ثـــروت مطرح بود، اما امروز کســـب ثروت از طریق 
علـــم مورد تاکید قـــرار دارد، گفـــت: »پرداختن به 
مســـائل کارآفرینـــی و تجاری ســـازی، فرآیندهای 
تبدیـــل علـــم به ثـــروت  هســـتند و در این راســـتا 
هدف گـــذاری در ســـازمان، تعریـــف و اجرای این 
فرآیندهـــا بوده اســـت.« او افـــزود: »زمانی که وارد 
ســـازمان شـــدیم، ســـازمان احتیاج به بازآفرینی 
و احیـــای مجدد داشـــت کـــه این مســـاله باید در 

چند ســـال انجام می شـــد.« 
پورعابـــدی ادامـــه داد: »در فـــاز اول بحث تغییر 
ســـاختارها برای ایفـــای ماموریت های ســـازمان 
مطرح شـــد که این موضوع در اساســـنامه سازمان 
مـــورد توجـــه قـــرار گرفـــت. در فـــاز دوم موضوع 
هدف گـــذاری و پیـــدا کردن خلأهـــای موجود در 
جامعـــه و البته جایگاه ســـازمان در رفع این خلأها 
مورد بررســـی قـــرار گرفت؛ چراکه به رغم تشـــکیل 

ســـازمان در ۱۲ ســـال پیـــش اما هنـــوز تفکرات 
نهادینـــه شـــده برای همـــان دوره بـــود. از این رو 
برای ایجـــاد حرکت های جدید سیاســـت هایی را 

مدنظر قـــرار دادیم.«
 او تاکیـــد کرد: »دو برنامه هدایت شـــغلی و ترویج 
الگوهـــای علم و فناوری از هفـــت ماموریت محول  
شـــده به جهاد دانشـــگاهی در قالب نقشه جامع 
علمی کشـــور مربوط به ســـازمان تجاری ســـازی 
می شـــد که ایـــن دو برنامه بـــرای ایجـــاد تغییر و 
تحول سازمانی تاثیر بســـزایی گذاشت.« او افزود: 
»اگـــر ایده اســـتفاده از علـــوم انســـانی و اتصال 
فرهنگـــی بـــه فنـــاوری را پیش بگیریـــم تحولات 

مهمـــی ایجاد خواهد شـــد.« 

 علوم انسانی

 تودیع

رئیس آموزش و پایش سلامت روان دانشجویان وزارت بهداشت مطرح کرد

آغازپایشسلامتالکترونیکی
 وزارت بهداشـــت بـــرای توســـعه و 
گســـترش و اجرای بهتر طـــرح پایش 
ســـلامت دانشـــجویان بنـــا دارد این 
طـــرح را بـــه صـــورت الکترونیکی و با 
همکاری خود دانشـــجویان اجرا کند. 
فرشـــاد بهـــاری، رئیـــس اداره آموزش 
و پایـــش ســـلامت روان دانشـــجویان 
وزارت بهداشـــت دربـــاره ایـــن طرح 
گفـــت: »طـــرح پایش ســـلامت روان 
دانشـــجویان دانشـــگاه های علـــوم 
پزشـــکی الکترونیکـــی می شـــود.« 
او بـــا بیـــان اینکـــه طـــرح همتایـــاران ســـلامت 
از طرح هـــای موفقـــی اســـت کـــه در دنیـــا مورد 
اســـتفاده قرار گرفته اســـت، گفت: »بـــرای اجرای 
ایـــن طـــرح در دانشـــگاه های علـــوم پزشـــکی 
از توانمنـــدی دانشـــجویان بهـــره می گیریم.« او 
افزود: »نســـخه جدیـــدی از ابزار پایش ســـلامت 
روان دانشـــجویان تحـــت عنـــوان »ســـی ای کیو« 
متناســـب با دانشجویان علوم پزشـــکی طراحی و 
تدوین شـــده که در این نشســـت آموزش های لازم 
درخصوص این ســـامانه ارائه می شـــود تـــا از این 
پس دانشـــجویان براساس این نســـخه مورد پایش 
و ارزیابی ســـلامت روان قرار گیرنـــد.« رئیس اداره 
آموزش و پایش ســـلامت روان دانشـــجویان وزارت 

بهداشـــت بر ضـــرورت الکترونیکی شـــدن پایش 
ســـلامت روان تاکیـــد کـــرد و گفـــت: »از این پس 
قرار اســـت در دانشـــگاه های علوم پزشکی، پایش 
ســـلامت روان دانشـــجویان به صورت الکترونیکی 
انجام شـــود. البتـــه زمـــان اجـــرای الکترونیکی 
شـــدن این طـــرح در تمـــام دانشـــگاه های علوم 
پزشـــکی کشـــور بعد از برگزاری گردهمایی دوروزه 
روســـای ادارات مشـــاوره دانشـــگاه ها مشـــخص 
می شـــود.« بهاری تاکیـــد کـــرد: »همتایاران یک 
طرح رایج در دنیاســـت و پشـــتوانه علمی دارد که 
در این طرح از دانشـــجو برای کمک به خودشـــان 
اســـتفاده می شـــود. امیدواریم این طرح با همت 

دانشـــجویان بـــه فرجام خوبی برســـد.« 

غلامحسینخواجهوند

فرشادبهاری محمدفرهادی

محمدعلیبرخورداری

جلسهتودیعومعارفهمحمدرضاپورعابدی
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هیچ فیلتر و انتخابی در قرعه کشی 

عتبات دانشگاهیان نداریم

محمد محمدیـــان، رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم  

رهبری در دانشـــگاه ها در دفتر مرکزی ســـتاد عمره 

و عتبات دانشـــگاهیان گفـــت: »در قرعه کشـــی عتبات 

هیـــچ فیلتری وجود نـــدارد و همه دانشـــجویان علاقه مند 

 بـــه تشـــرف به عتبـــات عالیات در قرعه کشـــی شـــرکت 

داده می شوند.« 

ایجاد 5 آموزشکده فنی و حرفه ای 

در کشور

مســـعود شـــفیعی، رئیس دانشـــگاه فنی و حرفه ای  

گفت: »شـــورای گســـترش آموزش عالی با تاسیس 

آموزشـــکده های فنی و حرفه ای در اســـتان های کردستان، 

سیســـتان و بلوچســـتان، خوزســـتان، هرمزگان و بوشهر 

وابســـته به دانشـــگاه فنی و حرفه ای موافقـــت اصولی به 

عمل آورد.« 

 دانشگاه های سبز کشور 

معرفی شدند

در مراســـم گرامیداشـــت هفته پژوهش ســـازمان  

حفاظت محیط زیســـت، دانشـــگاه صنعتی اصفهان 

به عنوان دومین دانشـــگاه ســـبز کشـــور مورد تقدیر معاون 

رئیس جمهـــوری و رئیس ســـازمان حفاظت محیط زیســـت 

قـــرار گرفـــت. در ایـــن آییـــن که بـــا حضـــور معصومه 

ابتـــکار، معـــاون رئیس جمهوری و رئیس ســـازمان حفاظت 

محیط زیســـت برگزار شـــد، دانشـــگاه زنجان با کسب رتبه 

اول، دانشـــگاه صنعتی اصفهان و دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

علـــوم و تحقیقـــات به طور مشـــترک رتبه دوم و دانشـــگاه 

علوم پزشـــکی قزوین و دانشـــگاه بوعلی ســـینای همدان با 

کســـب رتبه مشترک ســـوم، به عنوان دانشـــگاه های سبز 

کشـــور مورد تجلیل قرار گرفتند. دانشـــگاه های سبز کشور 

برای نخســـتین بار و در راستای تفاهمنامه منعقدشده میان 

ســـازمان حفاظت محیط زیســـت و وزارت علوم، تحقیقات 

و فناوری و پس از بررســـی و بازدید از دانشـــگاه های مورد 

نظر، توســـط کمیته علمی این ســـازمان معرفی شـــدند. 

 ارائه درس

»جریان شناسی رسانه«

مرکـــز آمـــوزش مجـــازی دانشـــگاهیان درس  

»جریان شناســـی رســـانه« را برای شـــناخت عقبه 

فکـــری رســـانه ها و ترفندهای رســـانه ای ارائـــه می دهد. 

این درس توســـط ســـیداحمد ســـادات، اســـتاد دانشکده 

مطالعات دانشـــگاه تهران و مدیر شـــبکه خبـــری العالم 

در پنج جلســـه بـــا موضوعاتـــی همچون رســـانه ابزاری 

برای اســـتعمار، ســـلطه بر رســـانه ها، تســـلط صهیونیسم 

بر رســـانه های غرب، مالـــکان رســـانه های غربی و عربی 

و جریان شناســـی رســـانه های جهان عرب ارائه می شـــود. 

همچنین مرکز آموزش مجازی دانشـــگاهیان یک وبســـایت 

آمـــوزش مجازی اســـت که خدمات رایگان آموزشـــی را به 

صـــورت شـــبانه روزی و از طریق اینترنـــت ارائه می دهد 

و تاکنون بیش از 315 هزار دانشـــجو و اســـتاد دانشـــگاه 

 در ایـــن ســـامانه عضو شـــده اند. کاربران بـــا مراجعه به

Ec. nahad. ir می توانند دروس مهارتی، سیاســـی و فرهنگی 

و اجتماعی را بگذرانند. 

محسنبوالحسنی
 خبرنگار دانشگاه

صدراصدوقی
خبر نگار


